
Reactie Lost in Europe op voogdijorganisatie Nidos 
 
Erg jammer dat jullie bij nader inzien toch niet willen meewerken aan een interview voor 
onze reportages over de noodopvang. Je hebt aangegeven dat Nidos met een statement komt, 
maar we vinden het ook van belang om onze bevindingen aan Nidos voor te leggen (en niet 
alleen aan COA). Alle jongeren over wie dit gaat, staan onder begeleiding van Nidos. 
 

1. Nidos heeft meermaals aangegeven dat er dringend behoefte is aan langjarige 
opvangplekken. Aan welke eisen moeten opvangplekken voor AMV voldoen? 

2. Hoeveel opvangplekken heeft Nidos nog nodig? Waarom is het zo lastig om deze 
opvangplekken te vinden? 

3. Wat betekent het tekort aan opvangplekken voor het welzijn van de jongeren die 
Nidos begeleidt? 

4. Waarom zijn hotels en andere noodopvanglocaties niet toereikend om alleenstaande 
minderjarigen op te vangen? 

5. Op verschillende noodopvanglocaties gaan jongeren niet naar school, en hebben zij 
geen dagbesteding. Deze jongeren staan onder voogdij van Nidos - wat doen jullie om 
deze omstandigheden aan te kaarten? Wat kunnen de voogden van Nidos betekenen in 
deze situatie? 

6. Wat betekent het plaatsen van jongeren in tijdelijke opvanglocaties voor de werkwijze 
van Nidos? Krijgen de jongeren op elke locatie een nieuwe voogd? 

7. Er is meermaals alarm geslagen over de caseload van jeugdbeschermers, omdat zij 
tweemaal zoveel kinderen zouden bijstaan als maximaal toegestaan. Het aantal 
kinderen per jeugdbeschermer was soms wel twintig, en moet geleidelijk worden 
teruggebracht naar maximaal 12 kinderen per jeugdbeschermer.  
Uit ons onderzoek komt naar voren dat bij Nidos momenteel sprake is van een 
caseload van 30-40 kinderen per jeugdbeschermer.  
* Is dit in alle regio’s het geval? 
* Wat betekent dit voor de kwaliteit van de bescherming die Nidos aan de jongeren 
kan bieden?  
* Jongeren die wij hebben gesproken geven aan dat zij niet weten wie hun voogd van 
Nidos is (of zeggen zelfs dat ze nog nooit zo-iemand hebben gezien).  
* Wat betekent de vele verplaatsingen van jongeren logistiek gezien voor Nidos? 
Klopt het dat het voorkomt dat jongeren soms pas een maand na overplaatsing kennis 
maken met hun nieuwe voogd?  
* Wij hebben meerdere bronnen gesproken die aangeven dat jongeren incidenten niet 
meer aan hun voogd melden, ‘omdat er toch niks mee gebeurt’.  
* Ook in de brandbrief van de Inspecties wordt dit aangekaart: zij geven aan dat AMV 
niet de begeleiding krijgen waar zij recht op hebben, en dat de wisseling van voogden 
het opbouwen van een vertrouwensband tussen de jongere en de voogd belemmert. 
Herkent Nidos dit beeld?  
* Is het voor Nidos - met de huidige krapte op de arbeidsmarkt, en de specifieke 
kennis die nodig is voor het werken met deze doelgroep, wel mogelijk om dit op korte 
termijn op te lossen? 

8. Wat is volgens de richtlijnen het minimale aantal ontmoetingen/contactmomenten van 
jeugdbeschermers met jongeren die onder hun voogdij vallen? Wordt dit aantal 
contactmomenten momenteel gehaald? Wat is de frequentie van fysieke 
contactmomenten tussen jongeren en hun voogd? 

9. Uit ons onderzoek blijkt dat in de directe omgeving van noodopvanglocaties 
criminaliteit plaatsvindt - bijvoorbeeld drugshandel op de parkeerplaats. Is Nidos 



hiervan op de hoogte? Wat kan Nidos doen om te voorkomen dat jongeren - die geen 
dagbesteding, en wel geldnood hebben - hierdoor op het verkeerde pad raken? 

10. Uit ons onderzoek komt naar voren dat jongeren op time out worden gestuurd. In 
hoeverre is er afstemming tussen COA en Nidos over het geven van deze time outs? 
* Klopt het dat COA het geven van time outs niet met Nidos afstemt? 
* Adviseert Nidos ook wel eens dat jongeren geen time outs mogen krijgen, 
bijvoorbeeld omdat deze jongeren getraumatiseerd zijn en extra verplaatsingen niet 
goed zijn voor hun psychische welzijn. 

11. Wij hebben van meerdere jongeren begrepen dat zij de afgelopen maanden bij hun 
voogden melding hebben gemaakt van discriminatie door COA-medewerkers, dan wel 
door COA ingehuurde beveiligers. Van hoeveel locaties heeft Nidos deze meldingen 
ontvangen? Wat is daarmee gebeurd? 

12. Een Eritrese jongere geeft aan dat hij in Biddinghuizen “klappen heeft gekregen” van 
een COA-medewerker met een Arabische achtergrond. Toen hij hiervan melding 
wilde maken, is hij op time out gestuurd. Is dit incident bij jullie bekend? 

13. In januari heeft een grote vechtpartij plaatsgevonden in Biddinghuizen - 8 Eritrese 
minderjarigen raakten in gevecht met circa 50 Arabischsprekende bewoners 
(minderjarig en meerderjarig). Deze vechtpartij is niet bij de Inspectie gemeld. Hoe 
kan dat?  
(Heeft het COA deze vechtpartij wel bij Nidos gemeld?) 

14. Hoeveel vechtpartijen waarbij minderjarigen betrokken zijn, zijn sinds 2022 bij Nidos 
gemeld? 

15. Waarom heeft Nidos het geplande interview teruggetrokken nadat COA contact heeft 
opgenomen over de vragen die Lost in Europe aan hen heeft gesteld? 
 

Zoals bij jullie bekend besteed ik in de uitzending van Argos ook aandacht aan het overlijden 
van een Eritrese jongen die geplaatst was in Driehuis). Jullie weten om welke casus het gaat. 
In het kader van de zorgvuldigheid vind ik het echter belangrijk om onderstaande bevindingen 
en vragen officieel aan Nidos voor te leggen. 

• Het was bij Nidos en COA bekend dat deze jongen psychische problemen had. Bij een 
speciaal overleg is ook (mede door Nidos) geadviseerd om psychische hulp voor de 
jongen te regelen. Wat is er met dit advies gebeurd? 

• Deze jongen verbleef samen met andere Eritrese jongens in Biddinghuizen. Toen deze 
locatie ging sluiten werden deze jongens uit elkaar gehaald - een deel van de groep 
ging naar Hoofddorp, deze jongen naar Driehuis. Waarom was dat? 

• Nidos was er niet van op de hoogte dat COA Driehuis de jongen in de nacht van 
zaterdag 18 maart op zondag 19 maart time out had gestuurd.  

• De jongen had op de locatie Driehuis nog geen contact gehad met zijn voogd van 
Nidos.  

• Nidos heeft het overlijden van de jongen gemeld bij de Inspectie IGJ.  
• De familie van de jongen geeft aan dat Nidos had toegezegd om het dossier van de 

jongen met hen te delen, maar dat dit tot op heden niet is gebeurd. Waarom niet? 
 
 


